
Respostes a la ciutadania d’ERC al Ple de 15-1-2014 
 
Josep Martín Beca 
 
Al respecte del punt 5 del Ple de l’Ajuntament, del 12 de desembre de 
2013, sobre el Díctamen proposant l’aprovació de conveni urbanístic 
relatiu a la permuta de la finca situada a la confluència dels carrers Nord i 
Andreu Amat, per la finca situada a l’Avinguda Jacint Esteve i Fontanet, 
112, d’Esplugues de Llobregat: 
 
Pregunta pel Ple per a tots els grups polítics: 
 
- Perquè a l’ubicar la construcció del tanatori han valorat que les 
possibles sensibilitats i possibles molèsties ocasionades als veïns, són 
diferents depenent de la zona del municipi a considerar i no s’ha buscat 
una ubicació adequada, que no tingui veïns ni zones d’activitat social 
diversa al voltant? 
 
El senyor Figueras: 

“Bé, de fet, a veure, des del Grup d’Esquerra Republicana, ignorem quina és la 
raó... Bé, de fet ignorem, no és cert dir que l’ignorem, perquè al cap i a la fi el 
Partit Socialista ens ha explicat, doncs, quina és la determinació que el va 
empènyer a canviar la ubicació de la proposta de fer un tanatori, de fer un 
segon tanatori a Esplugues, de canviar-la de la rotonda d’entrada al barri de la 
Miranda, a la plaça de la Constitució, al carrer del Nord. Nosaltres en el seu 
moment vam expressar la nostra disconformitat precisament perquè entenem 
que no sabem, i encara no sabem ben bé, què podem fer amb un terreny 
d’equipament més gran a la zona de la plaça de la Constitució, i en canvi veiem 
que l’ús que ara mateix les brigades municipals en fan de tot el sector del carrer 
del Nord considerem que és més adequat, i que en tot cas ja vam plantejar-ho 
fa molt de temps, jo diria que fa, com a mínim, quatre o cinc anys, que 
Esplugues el que necessitava era un pla concret d’equipaments, per saber quin 
tipus d’equipament ens feia falta a cada barri, i no actuar tal com estem 
actuant, que és allò que en diuen en castellà «a salto de mata».  

Nosaltres, malgrat tot, vam votar-hi en contra, i també amb una recança que no 
vam expressar en aquell moment, i és la recança de saber que l’ajuntament, en 
aquest cas l’equip de govern, havia consultat amb alguns veïns respecte a la 
ubicació de la proposta del tanatori, però que en canvi, quan canvia la 
proposta, no consulten ni amb les altres associacions de veïns, ni amb els 
veïns del voltant. En aquest sentit, entenem que no han actuat correctament.” 

 

 



El senyor Figueras: 

“Sí, fer un afegitó, perquè al cap i a la fi jo penso que quan parlem que hem de 
pensar les infraestructures, també hem de pensar en el carrer del Nord i on la 
volem col·locar. Per exemple, al pla del 76 ens indica que el carrer del Nord 
hauria d’anar connectat amb Isidre Martí a través de l’autopista, que és una 
connexió que mai es farà, d’entrada. I això què vol dir? Que el carrer del Nord 
hauria de créixer molt més, per anar a parar no sé ben bé on, però que al cap i 
a la fi estan plantejant un equipament en un lloc on segurament el que hem de 
fer és canviar el planejament de la zona. Vull dir que en canvi a l’altra banda, el 
planejament no caldria canviar-lo, perquè segurament hauríem de modificar el 
planejament de la plaça de la Constitució, excepte aquella rotonda que ja està 
aprovada i consolidada. En canvi, jo crec que exactament a la zona aquesta del 
carrer del Nord, encara ens queda camp per córrer, per veure si l’afectació de 
les cases de Laureà Miró es portarà a terme o no es portarà a terme, de si hem 
d’ampliar el carrer o no l’hem d’ampliar, i per exemple, si la finca aquesta on 
s’ha proposat que vagi a parar el tanatori, doncs igual hauria de ser més gran, 
per exemple. I és en aquest sentit entendre que aquesta decisió hauria de ser 
molt més meditada que no un simple canvi de cromos, respecte a si estarà 
millor a l’entrada d’un barri o pràcticament a l’extrem, tocant Sant Just d’un 
altre. 

 

El senyor Vilalta: 

“Jo vinc aquí en representació de la mancomunitat de pisos de La Mallola, i és 
una mica tornar a parlar sobre el tema del tanatori. Llavors, voldria parlar o 
voldria preguntar a la senyora alcaldessa, o a Enric Giner, a qui creguin 
convenient, una mica escoltant la seva intervenció de l’oportunitat i de la 
legalitat, quin criteri de legalitat creuen que tenia en contra el primer 
emplaçament, i que ha forçat que l’ajuntament proposi aquest canvi 
d’emplaçament. I si més no, si la donació de 300.000 euros que ha proposat fer 
l’empresa a l’ajuntament ha sigut un criteri que ha pesat en la presa de decisió. 

Després també voldria preguntar a l’equip de govern i a la resta de partits 
polítics si creuen que la zona d’Andreu Amat-carrer del Nord, sobretot pels 
problemes del carrer Nord, que és molt estret, no causarà problemes de 
viabilitat, d’aparcament. Després també tinguem en compte que és una zona 
lúdica, en la que es posa la fira municipal, es fan tots els aplecs de les 
agrupacions, que no crec que siguin unes activitats que siguin molt compatibles 
amb el tanatori al costat. O sigui, potser és al propi tanatori a qui molesten 
aquestes activitats, i al final acabarem potser en què els veïns de la ciutat ens 
haurem d’anar a un altre lloc, perquè allà, al tanatori no se’l pot molestar. 



I després, m’agradaria també fe «hincapeu» en què, amb el tema del crematori 
una altra vegada, si ara o en el futur és legal posar un crematori, difícilment 
l’ajuntament es podrà negar a posar un crematori. 

Res més.” 

 

La senyora Diví: 

“Jo, com a veïna del carrer del Nord, en relació a la permuta que es fa dels 
terrenys per fer el tanatori, volia expressar la meva sorpresa a l’hora d’escoltar 
l’exposició que vau fer dels motius pels quals es feia la permuta, i francament, 
jo els únics motius que vaig poder trobar, que comentàveu, era la 
disconformitat d’alguns dels veïns de l’avinguda de La Miranda, diguéssim, i per 
una altra banda, va sortir el tema també de la recança per part de determinades 
persones. Bé, si aquests són els motius, que només van ser aquests els que 
van exposar-se en el ple anterior, que han provocat aquest canvi i aquesta 
permuta de terrenys per fer el tanatori, doncs expresso la meva sorpresa que 
no s’atengui tants veïns com estem a la zona, així com la pregunta que bé és: 
al carrer Andreu Amat, i part de les Tres Esplugues, es realitzen anualment 
activitats socials i festives com els tres tombs, festes alternatives, concerts, 
trobades de motoristes i cotxes antics, la fira de la Festa Major. En fi, són 
moltes activitats popular que comparteixen el mateix espai. S’ha contemplat 
aquesta activitat social i festiva, s’ha contemplat que aquestes són 
incompatibles amb un centre d’aquestes característiques, sabent que també 
funciona els caps de setmana?” 

 

El senyor Fernández: 

“Buenas noches. Mire, yo aquí hace cuestión de tres años o cuatro, en una 
reunión con la policía nacional, los Mossos d’Esquadra y el equipo de gobierno 
y la oposición, salía aquí un tema, que andaban los animales sueltos por 
Esplugues, y me dijo el señor gerente, ahí sentado, se lo he dicho varias veces 
per lo mantengo –ahí sentado: «Vamos a hacer en el norte, en la parte norte, al 
lado del cementerio, una gatera para los gatos.» Estupendo. Digo: « ¿Sabe qué 
vamos a tener? Un dinero tirado, que va a tirar el ayuntamiento. Vamos a tener 
gatos en la perrera, y vamos a tener gatos sueltos.» Pero a mí los gatos no me 
molestan, a mí los gatos no me molestan, que lo tengáis claro, y si alguno se 
da por aludido se lo mantengo, me gustan los animales quizá más que a nadie. 
El día que yo vaya al matadero, y lo digo públicamente, con mi nieto, y mi nieto 
se llene de mierda, os lo digo a toda la oposición para que también me 
contestéis, y al equipo de gobierno, el día que mi nieto se llene de mierda de 



gato, el que esté aquí la mierda la voy a coger yo y la voy a meter en una 
bolsa, porque no me da escrúpulos de eso, y me la traigo aquí, y tanto sea el 
concejal de Iniciativa, como sea el del PP como sea el que sea, sin miramiento 
ninguno, a esa persona como no se pongan aquí medios para que esos 
animales de recojan o se multe a la persona que les echa de comer… Porque 
he sido tan tonto –he sido tan tonto– que he ofrecido la colaboración al pueblo 
al que pertenezco, la he dado la colaboración. ¿Y sabe lo que me estoy 
encontrando –sabe lo que me estoy encontrando por parte de vecinos de Can 
Clota? Que yo soy el malo, porque soy el que denuncio los animales, y yo soy 
el malo. Y esa información ha salido de esta casa. No voy a echar la culpa a los 
que estáis aquí, pero esta casa es muy grande, y esta casa tiene personas a 
las que pagamos con los sueldos de todos los ciudadanos, de nuestros 
impuestos. Esa persona está comiendo aquí, pero se dedica a otras cosas 
más. Y solamente quería decir esto, no me quería «embrocar» más, porque si 
no yo sé que no tengo tiempo.  

Pero sí tengo otra cosa a la que también quiero que me conteste también toda 
la oposición y el equipo de gobierno. Doy señales –doy señales– a las 
personas, técnicos de este ayuntamiento, doy señales. Tenemos en el parque 
de al lado de la plaza del Taxi, hay una persona que todos los días, todos los 
días, por la ventana tira la basura, tira la basura al parque donde están los 
coches aparcados, que tenemos hoy un gran aparcamiento, hay que decirlo 
también, que tenemos un buen aparcamiento. Señores, si te digo que vive en el 
segundo segunda te lo digo todo. Señores, hagamos algo para evitar eso, que 
todos los días la está tirando. Y solamente quería que me contestaran a las dos 
cuestiones, tanto a la gatera –tanto a la gatera– como a la persona, y digo 
número, digo piso, y lo digo todo, porque no me tengo que esconder hoy de 
nadie, mi cabeza va a ir bien alta por Can Clota, estando de presidente lo he 
sido, y como ciudadano también la había llevado bien alta, no me voy a 
esconder porque no he robado nada a nadie. Puedo estar muy tranquilo y muy 
seguro, que yo no le he robado nada a nadie. Si alguno ha robado, porque hay 
manos largas, cada uno con su conciencia, pero yo la tengo muy tranquila.” 

 

El senyor Figueras: 

“Sí, a veure, vull dir, el senyor Fernández ens ha dit que tenia la consciència 
molt tranquil·la, i a mi així em consta, oi? I en aquest sentit, jo crec que també 
l’hauríem de tenir des de l’ajuntament. Jo penso que ha de ser molt complicat 
resoldre el problema dels gats assilvestrats. I bé, parlaria de temes personals a 
nivell que per exemple, en el món dels naturalistes o dels ornitòlegs, els gats 
assilvestrats són un problema, i un problema on fins i tot els defensors de la 
natura el que demanen és que s’intervingui, perquè al cap i a la fi, el que no pot 
ser és que fem una gatera però el problema no se solucioni, perquè el 



problema segurament és la gent que els està donant de menjar on no els 
hauria de donar de menjar, i a partir d’aquí és l’arrel del problema, i si no anem 
a l’arrel del problema no el solucionarem. 

Amb el tema del veí que llença les escombraries des de la finestra de casa 
seva? A veure, jo crec que ja s’hauria d’haver intervingut, si no s’ha intervingut, 
i si vostè ho ha denunciat no entenc com no s’ha intervingut. A més a més, 
quan hi ha algú que assenyala precisament alguna persona determinada. Jo 
crec que en aquest sentit s’hi hauria d’intervenir. 

Després, no sé ben bé si el senyor Vilalta ens ha fet una pregunta a l’oposició o 
no sobre el tema del tanatori, però a veure, jo crec que segurament el que hem 
de fer entre tots és ajustar-nos al que el cor ens digui, i la senyora Diví jo crec 
que ha expressat el que passa en el carrer d’Andreu Amat , i jo li comentava 
precisament també al regidor Pons. O sigui, és molt trist, crec, que tu estiguis al 
tanatori i just al davant tinguis muntada tota la fira de Festa Major. Jo crec que 
al cap i a la fi entenc que el que hem de fer és, primer de tot, abans de decidir 
quin determinat equipament o servei va en un terreny o va en un altre, és veure 
quins usos necessitem primer de tot a Esplugues, i quin ús fem o donem a la 
via pública, i jo crec que en aquest sentit hem de ser una miqueta més curosos 
tots plegats.” 

 

 

 

 


